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MULȚUMIRI
Acest raport a fost realizat de către 
echipa editorială a Energynomics, 
în coordonarea redactorului 
șef Gabriel Avăcăriței. Ca punct 
de pornire au fost folosite 
transcripturile discursurilor din 
cadrul Summitului pentru Strategie 
Energetică 2022 (14-15 iunie) și 
dezbaterile din cadrul sesiunilor 
tematice.

Energynomics mulțumește 
Ministerului Energiei, Consiliului 
Concurenței și Autorității Naționale 
pentru Reglementare în Energie – 
ANRE pentru susținerea constantă 
și pentru participarea la Summitul 
pentru Strategie Energetică 2022.

Centrul Român al Energiei, 
Federația Patronală Petrol și Gaze – 
FPPG, Asociația Producătorilor 
de Energie Electrică – HENRO, 
Organizaţia Patronală a 

Producătorilor de Energie din 
Surse Regenarabile din România – 
PATRES, Asociația Română pentru 
Energie Eoliană – RWEA și SmartLink 
Communications s-au numărat 
printre organizațiile care și-au oferit 
sprijinul în desfășurarea Summit-ului.

Nu în ultimul rând, adresăm 
mulțumiri speciale tuturor 
vorbitorilor, moderatorilor, 
delegaților oficiali și tuturor 
participanților la Summitul pentru 
Strategie Energetică din 2022 
pentru contribuțiile lor valoroase, 
în lipsa cărora acest Raport nu ar fi 
existat.

Vă mulțumim că ați 
participat la a 8-a ediție! 
Ne revedem în 2023!
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Suntem obișnuiți să vedem lucrurile în 
anumite moduri, care s-au dovedit benefice 
în trecut. Atunci când lucram în sectoare 
izolate, totul era permanent, sau cel 
puțin suficient de durabil pentru a părea 
permanent. Acum „planul este ca în anii 
următori să înlocuim gazul natural cu noile 
gaze curate și să decarbonizăm acele părți 
ale economiei care nu pot fi electrificate”, 
cum a formulat Roxana Caliminte. “Blocurile 
pe gaz pe care le vom construi la CE 
Oltenia vor fi hydrogen-ready” (Sorin Alecu, 
CE Oltenia), iar “ambiția este să aducem 
producătorii de turbine în România, iar aici să 
fie un pol de unde să poată exporta și în alte 
țări din Uniunea Europeană” (Adrian Borotea, 
vicepreședinte RWEA).

Ne-am adunat, din toate sectoarele 
energetice, la Energy Strategy Summit 2022 
pentru a discuta despre noile lanțuri valorice, 
pentru că “România are oportunitatea de 
a-și moderniza sistemul energetic, de a avea 
noi capacități de producție” (Cristian Bușoi). 
Pentru aceasta, „trebuie să ne construim 
încet-încet reputația că suntem în spațiu 
predictibil, în care să ai încredere să faci 
afaceri”, (Bogdan Chirițoiu). Este ceea ce 
își doresc și antreprenorii din România: 
“stabilitate legislativă și predictibilitate - 
dacă acestea există, sunt deschiși să facă 
investiții” (Florin Pop, EnergoBit). La rândul 
său, “Fondul de investiții al Inițiativei celor 
Trei Mări urmărește să creeze o infrastructură 
de active noi în România” (Corina Vulpeș), 
active care să asigure conectivitatea în zona 
dintre Marea Baltică, Marea Adriatică și Marea 
Neagră.

Am descoperit cum alinierea intereselor, 
industriilor și abordărilor particulare dezvăluie 
astăzi un nou model - neașteptat pentru cei 
mai mulți dintre noi, anticipat de unii. O nouă 
înțelegere se clădește pe faptul că toate 
interesele, industriile și abordările noastre nu 
sunt altceva decât părți ale unei imagini mai 

largi. („Nu există un subsector mai important 
decât celălalt, nu există un subsector cheie”, 
Silvia Vlăsceanu) 

Punctele noastre comune reprezintă noul 
punct de interes. În zonele în care ne 
întâlnim căutăm beneficiile viitoare. Noi linii 
de acțiune apar ca urmare a unor schimbări 
dureroase - lente, aproape imperceptibile, 
sau bruște, aproape de neînțeles - în ceea 
ce privește strategiile, poziționarea și 
valorile. „Vom permite proiectele hibrid” 
și vom încuraja proiectele de stocare a 
energiei electrice, a spus Zoltan Nagy-Bege, 
vicepreședintele ANRE. Aceasta pentru că 
“dacă avem planuri așa ambițioase pe soluții 
intermitente, avem mare nevoie de soluții de 
stocare. Totodată, trebuie să ne gândim la 
agregare, la parteneriate, la soluții de centrale 
virtuale”, a completat Zsuzsa Bereschi 
(Horváth). 

“Este foarte important să putem accelera 
nu numai investițiile în regenerabile, ci și tot 
ce înseamnă partea legislativă”, a subliniat 
Sebastian Enache (Monsson Group).

Durabil, verde, ESG, circular - acestea sunt 
câteva dintre cuvintele-cheie care descriu 
această nouă imagine mai largă pe care 
începem să o percepem, individual și 
împreună. PPA-urile, hidrogenul, stocarea 
energiei, răspunsul la cerere sunt doar 
câteva dintre tehnologiile și instrumentele 
pe care le-am identificat ca fiind pașii 
potriviți spre obiectivul nostru comun - 
energie care să pună în mișcare o lume 
mai sigură pentru noi toți, acum și pe viitor. 
“Există soluții de asigurări și externalizare 
a riscului investitorului, pe toate fazele”, a 
explicat Ovidiu Trofin (Renomia Gallagher), 
„fie că vorbim de fenomene naturale, fie 
că vorbim de funcționalitatea eolienelor 
sau a componentelor unui astfel de parc”. 
„Nuclearelectrica este un pilon de bază 
pentru viitorul energetic al României” 
(Cosmin Ghiță), iar „Marea Neagră 
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reprezintă o oportunitate pentru sistemul 
energetic național (George Niculescu), iar 
Ministerul Energiei pregătește legea care să 
reglementeze producția de energie eoliană 
din offshore.

Trecem de la o paradigmă la alta, a observat 
Gabriel Tache (Eaton Romania), de la 
sursele centralizate, la varianta bidirecțională 
“Everything as a Grid”. În prezent are loc 
tranziția de la o economie bazată pe 
consum la o economie verde și o economie 
circulară, a spus Sebastian Staicu (BCR), iar 
“perioada următoare devine din ce în ce mai 
intensă prin prisma cerințelor și raportărilor 
de sustenabilitate” (Mihai Drăghici, EY). În 
aceeași linie, Valentin Vasile (Schneider 
Electric) constată că “eficiența energetică 
și sustenabilitatea devin esențiale pentru 
companii și investitori, dar și de potențialii 
angajați, scorurile ESG fiind urmărite cu mai 
multă atenție de toată lumea”.

Totuși, înțelegerea acestei noi realități este o 
sarcină deloc ușoară. “Investitorii au nevoie 
de specialiști, dar și de multă disciplină în 
executarea proiectelor”, a avertizat Florin 
Frunză (MET România Energy). Este de 
datoria politicienilor, a liderilor din industrie 
și a experților să ofere abordarea de sus în 
jos cea mai adecvată pentru o adoptare 
mai rapidă și mai extinsă. “Investitorii și 
antreprenorii din România suferă de o lipsă 
de coordonare”, crede Cristian Pîrvulescu 
(Enevo Group). “Nu există nevoia de o 
strategie nouă, ci doar să urmărim trendurile 
și resursele europene și să ne coordonăm 
mai bine.” Aceeași soluție a fost identificată 
și de Cătălin Niță, Director Executiv FPPG: 
“Industria energetică are nevoie de mai 
multă coordonare”, dar problema - “lipsa 
unei strategii clare” - se resimte nu doar în 
România, ci la nivel european, în opinia sa.

De asemenea, o platformă de comunicare 
precum Energynomics are rolul de a oferi 
oportunitățile și instrumentele necesare 
pentru ca o astfel de înțelegere să se 
răspândească.

Nu este vorba doar să devenim mai preciși în 
modul în care percepem acest mediu într-o 
schimbare accelerată; mai degrabă trebuie să 
ne adaptăm la modul diferit în care noi înșine 
interpretăm și construim realitatea!

„Perspectiva generală a investitorilor străini 
de anvergură vizavi de investițiile în sistemul 
energetic din România este una pozitivă”, a spus 
Radu Mustață (Marsh & McLennan Companies), 
poziție întărită de Adrian Paraschiv (Photomate): 
“România se află pe un trend ascendent în 
ceea ce privește interesul pentru energia 
regenerabilă, mai ales în domeniul fotovoltaic”.

Din perspectiva noastră, avem deja aproape 
tot ceea ce ne trebuie, începând cu faptul că 
nu mai suntem orbi la propriile noastre orbiri 
și continuând cu finanțare, echipamente, 
oameni, know-how și exemple de succes 
verificate în alte părți. “Rămâne problematică 
implementarea sistemelor de smart grid care 
să permită adoptarea în masă a regenerabilelor 
în rețea” (Corneliu Bodea, Adrem), “În contextul 
actual, furnizorii, care sunt principalii co-
semnatari clasici ai proiectelor axate pe 
contracte bilaterale de achiziție de energie 
(PPA) sunt sugrumați din punct de vedere 
al cash-flow-ului”, Oana Mogoi (ING Bank 
România), iar “perioada volatilă prin care piețele 
energiei trec în prezent relevă imposibilitatea 
de a stabili o rată de profit a investițiilor 
corectă pe termen lung”, potrivit lui Filimon 
Antonopoulos (Tallon Commodities).

Trebuie doar să dezvoltăm ochii capabili să vadă 
această nouă imagine mai largă. „Împreună va 
trebui să construim standarde de cerințe de 
sistem pentru ca această energie regenerabilă 
să poate fi adecvată la cerințele de stabilitate ale 
sistemului energetic cuplat la nivel european”, a 
cerut George Vișan, Transelectrica. Soluții există – 
să fie proiecte!”, a sintetizat Florin Pop. “Haideți 
să avem curaj, mai ales antreprenorii locali, să 
nu așteptăm să fie totul perfect, pentru că în 
timpul execuției totul este dinamic și evoluează, 
și haideți să fim mult mai încrezători, noi, românii, 
asupra viitorului energiei din România!”
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GEORGE NICULESCU 
SECRETAR DE STAT ÎN MINISTERUL ENERGIEI

  Marea Neagră reprezintă o oportunitate 
pentru sistemul energetic național. de 
aceea, la nivelul ministerului lucrăm 
la o lege care să reglementeze foarte 
bine producția de energie eoliană din 
offshore.

CRISTIAN BUȘOI, PREȘEDINTE AL COMISIEI PENTRU 
INDUSTRIE, CERCETARE ȘI ENERGIE, PARLAMENTUL EUROPEAN

România are oportunitatea de a-și 
moderniza sistemul energetic, de a avea 
noi capacități de producție. Toate instituțiile 
cu rol semnificativ în sistemul energetic 
românesc trebuie să lucreze împreună 
pentru a nu rata aceste oportunități venite 
în primul rând din fondurile europene, dar 
nu numai. Faptul că este foarte clară direcția 
de transformare a sistemelor energetice 
va genera interes și din partea investitorilor 
privați.

DUMITRU CHIRIȚĂ 
PREȘEDINTELE AUTORITĂȚII NAȚIONALE DE REGLEMENTARE ÎN ENERGIE - ANRE

  Până în 2030, putem aduce în sistemul energetic 
național între 10.000 și 12.000 de MW în capacități 
noi, însă, aceste capacități dacă nu sunt dublate 
de stocare, riscul instabilității în sector va fi foarte 
mare. De aceea cred că, pe lângă cei 10.000 – 
12.000 de MW, cel puțin 3.000 de MW trebuie să 
fie în capacități de stocare. Îi încurajez pe cei de la 
Ministerul Energiei să acorde fonduri nerambursabile 
doar acelor proiecte care au stocare.
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DANIELA DĂRĂBAN 
DIRECTOR EXECUTIV AL FEDERAȚIEI ASOCIAȚIILOR 
COMPANIILOR DE UTILITĂȚI DIN ENERGIE (ACUE)

  Trebuie asigurate soluții care să le dea 
distribuitorilor lichiditățile necesare 
pentru a face investiții.

CORNELIU BODEA 
CEO ADREM, PREȘEDINTE AL CENTRULUI ROMÂN AL ENERGIEI

  Tranziția energetică a intrat pe un 
parcurs definitoriu, hotărât. Totuși, 
rămâne problematică implementarea 
sistemelor de smart grid care să permită 
adoptarea în masă a regenerabilelor în 
rețea.

SORIN ALECU, DIRECTOR DEZVOLTARE ȘI STRATEGIE 
CE OLTENIA

  Blocurile pe gaz pe care le vom construi 
la CE Oltenia sunt hydrogen-ready, 
adică ele pot să ardă oricând gaz natural 
amestec cu 10% hidrogen, iar cu foarte, 
foarte mici modificări pot folosi chiar și 
un amestec cu 30% hidrogen.

GEORGE VIȘAN 
DIRECTORUL DIVIZIEI PIEȚE ENERGETICE, TRANSELECTRICA

  Strategia de trecere masivă spre 
regenerabile este pusă în lucru de câțiva 
ani. Împreună va trebui să construim 
standarde de cerințe de sistem pentru 
ca această energie regenerabilă să poate 
fi adecvată la cerințele de stabilitate 
ale sistemului energetic cuplat la nivel 
european.
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SILVIA VLĂSCEANU, DIRECTOR EXECUTIV HENRO

  Sectorul energetic trebuie privit ca 
un întreg. Nu există un subsector mai 
important decât celălalt, nu există un 
subsector cheie, toate sunt la fel de 
importante.

ADRIAN PARASCHIV 
COUNTRY MANAGER PHOTOMATE

  România se află pe un trend ascendent 
în ceea ce privește interesul pentru 
energia regenerabilă, mai ales în 
domeniul fotovoltaic, dar numeroase 
proiecte sunt amânate pentru că 
rețelele de distribuție și transport sunt 
subdimensionate față de nevoia actuală.

MIHAI DRĂGHICI 
DIRECTOR BUSINESS CONSULTING, EY

  Perioada următoare devine din ce în 
ce mai intensă prin prisma cerințelor și 
raportărilor de sustenabilitate.

NICOLAS PLEȘEA 
SENIOR INVESTMENT MANAGER AGISTA

  Există un interes foarte mare în 
domeniul regenerabilelor, iar noi suntem 
în contact cu foarte multe fonduri de 
impact din multe zone ale lumii care au 
un interes foarte mare pentru România. 
Problema majoră este că nu găsesc 
proiecte de mărime mare, semnificative.
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OANA MOGOI 
SECTOR HEAD UTILITIES & NATURAL RESOURCES, ING BANK 
ROMÂNIA

  În contextul actual, furnizorii, care 
sunt principalii co-semnatari clasici 
ai proiectelor axate pe contracte 
bilaterale de achiziție de energie (PPA) 
sunt sugrumați din punct de vedere 
al cash-flow-ului (capital de lucru). 
Furnizorii au finanțat consumatorii, iar 
băncile au finanțat furnizorii, întrucât 
statul nu a plătit la timp schemele de 
compensare și plafonare.

RADU MUSTAȚĂ 
SALES DIRECTOR, MARSH & MCLENNAN COMPANIES

 Perspectiva generală a investitorilor 
străini de anvergură vizavi de investițiile în 
sistemul energetic din România este una 
pozitivă.

SEBASTIAN STAICU 
PROJECT AND LEVERAGED FINANCE MANAGER, ENERGY & INFRASTRUCTURE 
FINANCE, BCR

  În prezent are loc tranziția de la o economie bazată 
pe consum la o economie verde și o economie 
circulară, cu un punct de inflexiune reprezentat 
de Pactul Verde din 2019. Din punct de vedere 
strategic, noi am implementat aceste principii, iar 
acum vrem să le implementăm la nivel operațional 
și la nivelul activității de creditare.
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VALENTIN VASILE 
MARKETING MANAGER SCHNEIDER ELECTRIC

  Eficiența energetică și sustenabilitatea 
devin esențiale pentru companii și 
investitori, dar și de potențialii angajați, 
scorurile ESG fiind urmărite cu mai multă 
atenție de toată lumea. Sustenabilitatea 
aduce profit, prin reducerea costurilor și 
eficiență energetică.

ZOLTAN NAGY-BEGE, VICEPREȘEDINTELE ANRE

  Pentru că există un interes sporit în 
această privință, vom permite proiectele 
hibrid, de tip eolian și fotovoltaic, de 
exemplu, și bineînțeles, ne așteptăm 
inclusiv la o dezvoltare dinamică a 
proiectelor de generare din surse 
regenerabile cu stocare a energiei 
electrice.

ROXANA CALIMINTE, SECRETAR GENERAL ADJUNCT AL 
GAS INFRASTRUCTURE EUROPE (GIE)

  Securitatea energetică este precum 
oxigenul - nu realizezi câtă nevoi ai de 
el până când nu mai poți respira. Planul 
este ca în anii următori să înlocuim 
gazul natural cu noile gaze curate și să 
decarbonizăm acele părți ale economiei 
care nu pot fi electrificate.
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CĂTĂLIN NIȚĂ 
DIRECTOR EXECUTIV FPPG

  Industria energetică are nevoie de mai 
multă coordonare, iar lipsa unei strategii 
clare se resimte nu doar în România, ci 
la nivel european.

BOGDAN CHIRIȚOIU, PREȘEDINTELE CONSILIULUI 
CONCURENȚEI

  Trebuie să ne construim încet-încet 
reputația că suntem în spațiu predictibil, 
în care poți și merită să ai încredere să 
faci afaceri.

GEORGETA ION, DIRECTOR DE OPERAȚIUNI, DIVIZIA DE TRANZACȚIONARE ȘI 
DECONTARE A ENERGIEI OPCOM

  Sistemul european devine mai eficient și mai robust, 
respectiv îmbunătățește capacitatea sistemului de 
transport de a prelua și de a gestiona cu eficiență 
fluxurile de energie produsă din surse regenerabile. 
De asemenea, asigură și o gestionare eficientă a 
capacităților de producere pentru acoperire a cererii 
de consum, utilizând în mod eficient rețeaua de 
transport interconectată la nivel european.

CLAUDIU CREȚU, DIRECTOR GENERAL TERMOENERGETICA

  Este nevoie de mai multe capacități de 
producere distribuite astfel încât calitatea 
serviciului de termoficare să fie una înaltă, 
să putem vorbi concret despre eficiență 
energetică. Eficiența energetică vine și dintr-
un acest mix de energii – gaze naturale, 
cogenerare, energie electrică, surse 
regenerabil, inclusiv energie geotermală.
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PABLO OTÍN 
CEO ȘI CO-FONDATOR AL POWERTIS

  Peste zece ani vom vedea o mulțime 
de proiecte în energie eoliană și solară, 
capacitățile hidro existente, vom vedea 
baterii, dar nu vom mai vedea gaze 
naturale, nu vom vedea nuclear, pur 
și simplu pentru că vor fi eliminate de 
factorii economici.

MARIUS DAN 
DEPUTY CEO, CORPORATE STRATEGY FRANKLIN TEMPLETON 
BUCHAREST

  Rămânem un factor de presiune în 
companiile de stat, pentru continuarea 
bunei guvernanțe corporative, pentru 
că acest lucru este important pentru 
sectorul energetic, pentru securitatea 
energiei din România.

ZSUZSA BERESCHI 
SENIOR PROJECT MANAGER, ENERGY & UTILITIES, HORVÁTH)

  Dacă avem planuri așa ambițioase pe soluții 
intermitente, avem mare nevoie de soluții de 
stocare, iar pentru România, desigur, primul 
pas vor fi bateriile. Totodată, trebuie să ne 
gândim la agregare, la parteneriate, la soluții 
de VPP (centrale virtuale).

FLORIN FRUNZĂ 
CEO MET ROMÂNIA ENERGY

  Investitorii au nevoie de specialiști, dar 
și de multă disciplină în executarea 
proiectelor, cheltuirea miliardelor de 
euro din fonduri europene de care s-a 
vorbit nefiind cel mai facil lucru.
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OVIDIU TROFIN 
SENIOR PLACEMENT SPECIALIST, RENOMIA GALLAGHER

  Există soluții de asigurări și externalizare 
a riscului investitorului, pe toate fazele, 
fie că vorbim de fenomene naturale, fie 
că vorbim de funcționalitatea eolienelor 
sau a componentelor unui astfel de 
parc. Sunt soluții în zona de construcții, 
dar și în zona de operațional – spre 
exemplu pierderile de venituri din 
întreruperea activității.

CRISTIAN PÎRVULESCU 
CEO ENEVO GROUP

  Investitorii și antreprenorii din România 
suferă de o lipsă de coordonare. Nu 
există nevoia de o strategie nouă, ci 
doar să urmărim trendurile și resursele 
europene și să ne coordonăm mai bine.

SEBASTIAN ENACHE, BUSINESS DEVELOPMENT MANAGER, 
MONSSON GROUP

  Este foarte important să putem accelera 
nu numai investițiile în regenerabile, ci și 
tot ce înseamnă partea legislativă. Fără 
o legislație flexibilă, corectă și adaptată 
noilor tehnologii, ne va fi foarte greu 
nouă, celor care le vom implementa, 
să fim rapizi și să putem lua niște decizii 
bune pentru următorii ani.
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CORINA VULPEȘ, MEMBRU ÎN CONSILIUL DE ADMINISTRAȚIE 
AL FONDULUI DE INVESTIȚII AL INIȚIATIVEI CELOR TREI MĂRI

  Fondul de investiții al Inițiativei celor Trei 
Mări urmărește să creeze o infrastructură 
de active noi în România, active care să 
aibă o vocație regională pentru a asigura 
conectivitatea acestei regiuni cuprinse 
între cele trei mări. Căutăm să atingem 
securitatea energetică a regiunii dintre 
Marea Baltică, Marea Adriatică și Marea 
Neagră!

ADRIAN BOROTEA 
VICEPREȘEDINTE RWEA (ACUE)

  Ambiția este să aducem producătorii de 
turbine în România, iar aici să fie un pol 
de unde pot exporta și în alte țări din 
Uniunea Europeană, sigur, cu activitățile 
indirecte care incumbă din această 
venire, respectiv producția pe orizontală 
și oameni calificați.

FLORIN POP, DIRECTOR GENERAL ENERGOBIT

  Soluții există – să fie proiecte! Haideți să avem curaj, 
mai ales antreprenorii locali, să nu așteptăm să fie 
totul perfect, pentru că în timpul execuției totul 
este dinamic și evoluează, și haideți să fim mult mai 
încrezători, noi, românii, asupra viitorului energiei din 
România!
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COSMIN GHIȚĂ 
CEO NUCLEARELECTRICA

  Nuclearelectrica este un pilon de bază 
pentru viitorul energetic al României, 
mai ales în perspectiva noilor ținte 
de decarbonare din cadrul planurilor 
strategice recente.

MICHAL FONEA ALEXANDRON 
HEAD OF INTERNATIONAL DEVELOPMENT, MATERIAL FUTURE

  Majoritatea investitorilor instituționali 
implementează și se aliniază 
standardelor ESG (standarde de mediu, 
sociale și de bună guvernanță) și 
raportează extrem de transparent în 
fiecare an acțiunile legate de ESG și 
cerințele aferente adresate firmelor în 
care investesc.

FILIMON ANTONOPOULOS 
MANAGING DIRECTOR TALLON COMMODITIES

  Perioada volatilă prin care piețele 
energiei trec în prezent relevă 
imposibilitatea de a stabili o rată de profit 
a investițiilor corectă pe termen lung 
(IRR), fiind imposibil de a avea o referință 
de preț, iar calea de urmat pentru a avea 
stabilitate este hedging-ul.

GABRIEL TACHE 
COUNTRY SALES MANAGER, EATON ROMANIA

  Trecem de la o paradigmă la alta – de la 
cum se producea energia în mod clasic, 
pornind de la sursele centralizate și fluxul 
de la sursă la consumator, la varianta 
bidirecțională “Everything as a Grid”.
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Energynomics este singura agenție media care oferă servicii complete 
de consultanță specializată pentru companiile energetice care 
operează atât în România, cât și în țările vecine. Începând din 2013, 
Energynomics administrează singura platformă de comunicare multi-
canal dedicată industriei energetice locale și regionale. Fiind implicați 
pe termen lung și în diverse moduri în sectorul energetic din România, 
fondatorii Energynomics au decis să vină în întâmpinarea nevoilor 
jucătorilor publici și privați cât și a ONG-urilor care activează în sectorul 
energetic. Energynomics oferă produse media și servicii business de 
elită personalizate, cu un spor de valoare unic generat de experiența în 
industrie și dedicarea exclusivă pe acest sector.

ORGANIZAȚII PARTICIPANTE

#Better, ACUE, ADREM, AFEER (Asociatia furnizorilor de energie electrica), 
AFENEX, Agista, ANRE, ANRE (Autoritatea Nationala de Reglementare in 
domeniul Energiei), AON, BCR, BCR Pensions, Business France, CE Oltenia, 
certSIGN, CMS, E.ON, Eaton Romania, Emergy, EnergoBit, Enevo Group, 
EPG, EY, FPPG, Franklin Templeton, Go Concept Plus SRL, GreenCells, 
HENRO, Horváth, ING Bank România, Kawasaki, LRQA, Marsh & McLennan 
Companies, MET Romania Energy, Ministerul Energiei, Minnova Corp, 
Monsson, NIS Petrol, Nuclearelectrica, Photomate, Powertis, Premier 
Lubricants, Renomia Gallagher, Romanian Academy, ROMATOM, RWEA, 
Sand Hill Petroleum, Schneider Electric, Smartlink Communications, Stalfort 
Legal. Tax. Audit, Tallon Commodities, Termoenergetica, Three Seas Initiative 
Investment Fund, Unicredit Bank, Verbund, Voltech, Wiren, Wolf Theiss 
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AGENDA
Miercuri, 15 iunie, 2022

Varinia Radu, fondator și managing partner Energynomics - Cuvânt de deschidere
George Niculescu, Secretar de stat în Ministerul Energiei - Deschidere oficială
Dumitru Chiriță, Președintele ANRE
Cristian Bușoi, Președinte al Comisiei pentru industrie, cercetare și energie, Parlamentul European (online)

SESIUNEA 1 - Strategii pentru tranziția energetică
Sorin Alecu, Director Dezvoltare și Strategie CE Oltenia
George Vișan, Director al Diviziei Piețe Energetice, Transelectrica
Corneliu Bodea, CEO Adrem, Președintele Centrului Român al Energiei
Mihai Drăghici, Director Business Consulting EY

Invitat special – Daniela Dărăban, director executiv ACUE

SESIUNEA 2 - Strategii pentru noi resurse energetice
Adrian Paraschiv, Country Manager Photomate
Silvia Vlăsceanu, director executiv HENRO
Nicolas Pleșea, Senior Investment Manager Agista
Sebastian Staicu, Project and Leveraged Finance Manager, Energy & Infrastructure Finance, BCR
Radu Mustață, Director de vânzări, Marsh & McLennan Companies
Oana Mogoi, Sector Head Utilities & Natural Resources, ING Bank România
Radu Magdin, Director General Smartlink Communications - moderator

Invitat special – Roxana Caliminte, Secretar general adjunct al Gas Infrastructure Europe (GIE) (online)

SESIUNEA 3 - Strategii pentru securitatea energetică
Claudiu Crețu, Director General Termoenergetica
Cătălin Niță, Director Executiv FPPG
Dorin Badea, Senior Investment director Amber Infrastructure Group (online)
Valentin Vasile, Marketing Manager Schneider Electric
Georgeta Ion, Director de operațiuni, Divizia de tranzacționare și decontare a energiei OPCOM (online)

Joi, 16 iunie, 2022

Gabriel Avăcăriței, Redactor șef Energynomics – Cuvânt de deschidere
Zoltan Nagy-Bege, Vicepreședintele ANRE
Marius Dan, Director general adjunct Corporate Strategy Franklin Templeton Bucharest

SESIUNEA 1 - Strategii pentru accelerarea energiei regenerabile
Pablo Otín, CEO și co-fondator Powertis
Zsuzsa Bereschi, Senior Project Manager, Energy & Utilities, Horváth
Sebastian Enache, Business Development Manager of Monsson Group (recorded)
Florin Frunză, CEO MET România Energy
Cristian Pîrvulescu, CEO Enevo Group
Ovidiu Trofin, Senior Placement Specialist, Renomia Gallagher

Invitat special – Martin Moise, Vicepreședintele PATRES (online)

SESIUNEA 2 - Strategii pentru lanțurile valorice
Florin Pop, Director General EnergoBit
Adrian Borotea, Vicepreședintele RWEA
Corina Vulpeș, Membru în Consiliul de administrație al Fondului de investiții al Inițiativei celor Trei Mări
Filimon Antonopoulos, Director executiv Tallon Commodities
Radu Crăciun, Președinte - director general BCR Pensii
Gabriel Tache, Country Sales Manager, Eaton Romania
Michal Fonea Alexandron, Șefa Departamentului de dezvoltare internațională, Material Future

Invitat special – Bogdan Chirițoiu, Președintele Consiliului Concurenței (recorded)

Invitat special –  Cosmin Ghiță, Director General Nuclearelectrica (online)
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